
 
 
 
 
 
Referat fra møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget  
 
 Tirsdag den 06. april 2010 Kl.  14.00 
 i Færgegården 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mødedeltagere: Grethe Olsen (F) 

Anne-Lise Kuhre (A) 

Hanne Kyvsgaard (C) 

Jens Ross Andersen (V) 

Jesper Wittenburg (A) 

Kenneth Jensen (A) 

Lis Olsen (V) 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 2 af 38 

 
Indhold 
 
 
 Åben dagsorden 
 
Sag nr. 44 Museernes økonomi 2010
 
Sag nr. 45 Kunstudvalg 2009
 
Sag nr. 46 Kultur-, Fritid- og Idrætspolitik
 
Sag nr. 47 Idrætspolitisk strategi
 
Sag nr. 48 Reklameopsætning i haller og på stadionanlæg
 
Sag nr. 49 Regler for leje af idrætshaller og stadionanlæg i Frederikssund kommune
 
Sag nr. 50 Atletikstadion ved Åbjergskolen - Renovering
 
Sag nr. 51 Amerikansk fodbold - Banerenovering
 
Sag nr. 52 Renoveringsplan for græs-idrætsbaner
 
Sag nr. 53 Slangerup Speedway - Airfence
 
Sag nr. 54 Anlægsønsker på idrætsområdet - "mindre"  anlægsønsker
 
Sag nr. 55 Juniorsejlcenter
 
Sag nr. 56 Billy Cross koncert - ansøgning om underskudsgaranti
 
Sag nr. 57 "Fabrikken" ansøgning om tilskud/underskudsgaranti
 
Sag nr. 58 Skibby Kino - ansøgning om tilskud til Open Air film arrangement
 
Sag nr. 59 Fjordkunst.dk - ansøgning om tilskud til Åbent atelier
 
Sag nr. 60 Støtteforeningen for Snake City Jazzfestival - ansøgning om tilskud
 
Sag nr. 61 Danseballaden 2010
 
Sag nr. 62 Meddelelser
 
 
 
 
 

 
 

 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 3 af 38 

 
Sag nr.  44   Museernes økonomi 2010 
 
Journal nr.:  012832-2010 
 
Lovgrundlag: Ingen 

 

Sagsfremstilling: Museumsdirektør Annette Johansen, J.F. Willumsens Museum, vil på 
Udvalgets møde give en orientering om sammensætningen af 
museernes økonomi med kommunale og statslige tilskud samt 
forudsætninger for tilskud. 
  
Derudover vil der blive redegjort for rapporteringer til 
Kulturarvsstyrelsen mht. budgetindberetninger og 
regnskabsaflæggelse. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 
  
1. Tage orienteringen til efterretning. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Taget til efterretning.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  45   Kunstudvalg 2009 
 
Journal nr.:  013391-2009 
 
Lovgrundlag: Beslutning i kultur og fritidsudvalget 2. marts 2010. 

 

Sagsfremstilling: Kultur-, fritids- og idrætsudvalget besluttede på mødet den 2. marts 
2010 at arbejde videre med Viera Collaro samt indgå i en dialog med 
kunstneren udsmykning af Pladsen foran Sillebroen Shopping. 
  
Kunstudvalget har udarbejdet flg. forslag til proces for det videre 
forløb: 

• Kultur-, fritids- og idrætsudvalget præciserer sine ønsker til 
oplægget på baggrund af Viera Collaros skitse  

• Kunstudvalget går i dialog med Viera Collaro om Udvalgets 
ønsker.  

• Viera Collaro arbejder videre på skitsen  
• Der afholdes fælles møde mellem kunstner, Udvalg og 

Kunstudvalg. 

  
De to første punkter forventes at være afsluttet ultimo april. Øvrige 
punkter afhænger af dialogen med Viera Collaro. 
  
Hvis Udvalget ønsker det kan Kunstudvalget arrangere en tur til 
København, hvor andre af Viera Collaros udsmykningsopgaver kan 
beses. 
  
Se evt. www.vieracollora.dk 
  
  
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning til orienteringssagen. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over Kultur-, Fritid- 

og Idrætsudvalget at:  

1. Procesplanen godkendes. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Viera Collaro bedes om at udarbejde en endelig skitse som 
forelægges for udvalget.  
 
Der udarbejdes et powerpoint show som illustrerer kunstnerens 
arbejde. Der udsendes forslag til datoer for fremvisning.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  46   Kultur-, Fritid- og Idrætspolitik 
 
Journal nr.:  016899-2009 
 
Lovgrundlag: Beslutning i Byrådet 27. maj 2009 

 

Sagsfremstilling: Kultur, fritids og idrætspolitikken blev godkendt i Byrådet den 27. maj 
2009. 
Med politikken blev det besluttet, at der skal arbejdes med 
handleplaner for flg. områder:  

• Idræt og fritid  
• Biblioteker og arkiver  
• Almen Kultur  
• Børnekultur  
• Kulturarv og Museer  
• Naturen og fjordlandet.  

Hovedlinierne i Kultur-, fritids- og idrætspolitikken vil blive gennemgået 
på Udvalgets møde som oplæg til drøftelse af handleplaner for de 
valgte indsatsområder Almen Kultur og Børnekultur. 
  
Handleplanerne vil blive fremlagt på Udvalgtes møde i maj 2010 til 
drøftelse og beslutning. 
  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger til orienteringssagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 
  

1. Tage orientering til efterretning. 

 

Tidligere 
beslutninger: 
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Beslutninger: Taget til efterretning.  

 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  47   Idrætspolitisk strategi 
 
Journal nr.:  020502-2008 
 
Lovgrundlag: Frederikssund Kommunes Idrætspolitiske strategi 2009 - 2013 

 

Sagsfremstilling: Byrådet har 2. september 2009 godkendt Idrætspolitisk strategi 2009 - 
2013 med den tilføjelse, at der ikke er taget stilling til, hvornår de 
enkelte projekter skal iværksættes. 
  
I strategien er der fokus på 3 forskellige indsatsområder: 

• Aktiviteter  
• Anlæg  
• Styring og drift 

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på sit møde i september 2009, at 
man ønsker at inddrage råd og interesseorganisationer i det videre 
arbejde og godkendte på sit møde i oktober 2009 den foreslåede 
prioritering for processen for det videre arbejde.  
  
Der er foretaget en revidering af forslag til proces, som Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget skal forholde sig til og prioritere på mødet i maj 
2010. 
Sideløbende med dette forslag til proces fremlægges en tilsvarende 
for indsatsområderne i Kultur-, fritids- og idrætspolitikken. 
  
Hovedlinierne i strategien vil blive gennemgået på udvalgets møde 
som oplæg til drøftelsen af handleplanerne. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger til orienteringssagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 
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Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Taget til efterretning.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  48   Reklameopsætning i haller og på stadionanlæg 
 
Journal nr.:  003625-2008 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Det frivillige idrætsliv i Frederikssund kommune forsøger til stadighed 
at skabe et bedre økonomisk grundlag for at kunne gennemføre sine 
aktiviteter til gavn og glæde for borgerne, ikke mindst børn og unge. 
  
Et af midlerne til generering af økonomi i det frivillige foreningsliv, er 
salg og opsætning af sponsorfinansierede reklameskilte i haller og på 
stadionanlæg.  
  
Kommunens lokalområder har hidtil haft forskelle i betingelser og 
muligheder for foreningerne for salg og opsætning af reklameskilte, 
men idrætsforeninger i alle lokalområder har éntydigt udtrykt ønske 
om, at der etableres adgang til at sælge og ophænge reklameskilte i 
kommunale haller og på kommunale idrætsanlæg. 
  
Kultur- og fritidssekretariatet har sammenfattet lokalområdernes 
ønsker om mulighed for salg og opsætning af reklameskilte i ét samlet 
regelsæt på området. Det foreslåede regelsæt udgør således en 
harmonisering af de hidtil fulgte retningslinier. 
  
Regelsættet understreger, at alle kommunale haller og stadionanlæg 
er omfattet af reglerne, men at der lokalt  træffes detailbeslutning om 
egnede arealer og flader for ophængning af reklameskiltene, ligesom 
prisfastsættelsen besluttes lokalt. 
  
Regelsættet understreger endvidere,  at det alene er foreningernes 
ansvar at tegne reklameaftaler og at vedligeholde skiltene. 
  
Regelsættet fastlægger sluttelig, at indtægten ved salg af 
reklameplads fordeles mellem ejer (kommunen) og foreningerne i 
forholdet 20/80, i den hensigt at holde ejeren skadesløs og sikre 
foreningerne en indtægt. 
__________________________________________ 
Fortsat sagsfremstilling: 
Sagen har i henhold til udvalgets beslutning den 2. marts 2010 været 
forelagt Frederikssund Idrætsråd til udtalelse. 
Idrætsrådets udtalelse vil foreligge på mødet. 
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen, da det 
forudsættes, at harmoniseringen er udgiftsneutral.  
  
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget: 

1. godkender Regler for opsætning af reklamer i idrætshaller og 
på stadionanlæg. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
marts 2010 
Takster for opsætning af reklameskilte skal svarer til den faktiske 
omkostning for hallen. 
Sagen sendes i høring i Idrætsrådet, og genoptages herefter på april 
mødet. 
 

Beslutninger: Der nedsættes lokale reklameudvalg. 
 
Sætningen: "Den enkelte halledelse træffer beslutning om takster for 
opsætning af reklameskilte" udgår af reglerne. Reglerne godkendes 
med disse rettelser.  
Reglerne evalueres efter et år.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende. 

Bilag: Regler for opsætning af reklamer i idrætshaller og på stadionanlæg
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(9087,1030).pdf
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Sag nr.  49   Regler for leje af idrætshaller og stadionanlæg i Frederikssund 

kommune 
 
Journal nr.:  003625-2008 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Idrætshaller og stadionanlæg i Frederikssund kommune anvendes - 
 udover træningsformål - i stærkt varieret grad til stævneformål og 
foreningsfester og til formål af ikke idrætslig karakter. Såvel foreninger 
som private firmaer m.fl. lægger af bl. a. økonomiske årsager 
arrangementerne der, hvor man opnår størst økonomisk udbytte af 
arrangementet.  
  
Hidtil har der i kommunens lokalområder været meget store forskelle i 
betingelserne for lån eller leje af hal- og stadionfaciliteter, herunder 
lejeprisniveauet, for afvikling af de forskellige typer arrangementer, 
spændende fra helt omkostningsfrit til lejeomkostninger over 10.000 
kr. for et enkelt arrangement. 
  
Dette stærkt varierede prisniveau har bl.a. medført en skævvridning i 
benyttelsen af især idrætshallerne, hvorved enkelte haller belastes 
meget kraftigt med  tilsvarende aflysninger af booket træningstid og 
nedslidning til følge. Indtægten ved udlejning af haller, stadionanlæg 
m.v. til ikke-idrætslige formål skal således tilgå den berørte facilitet. 
  
Med det formål at sikre en harmonisering af betingelserne for lån eller 
leje af idrætsfaciliteter til formål udover den almindelige træningsbrug, 
er der udarbejdet et sæt regler med definition af arrangementernes art 
samt en prissætning af de ydelser, der enten er obligatoriske, eller 
som kan tilkøbes. 
  
For at sikre en harmonisering af især prisniveauet for idrætsfaciliteter, 
som anvendes til ikke-idrætslige aktiviteter,  afspejler prisniveauet i det 
foreslåede regelsæt  også en hensigt om forsat at give det frivillige 
foreningsliv gunstige betingelser for afholdelse af arrangementer, 
fester m.v. , mens kommercielle arrangementer prissættes på 
markedsvilkår. 
  
Den økonomiske konsekvens for ejeren af faciliteterne (kommunen) er 
neutral, idet slidtage og forbrug af vand, el, varme m.v. bliver udlignet 
af lejebetalingen. 
  
Den økonomiske konsekvens for lejeren (typisk en forening) er for 
nogle foreningers vedkommende negativ, såfremt man tidligere har 
kunnet afvikle kommercielle arrangementer i offentligt ejet lokale uden 
lejebetaling.  
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For foreninger, der hidtil har betalt leje for benyttelse af haller til 
koncerter m.v., er der ingen økonomisk konsekvens. 
_________________________________________ 
Fortsat sagsfremstilling: 
I henhold til udvalgets beslutning den 2. marts 2010 genoptages 
sagen til behandling. 
  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen, da det 
forudsættes, at harmoniseringen er udgiftsneutral.  
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget: 

1. godkender Regler for leje af idrætsfaciliteter 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
marts 2010 
Udsættes til næste møde. 
 

Beslutninger: Udvalget ønsker ikke at udleje til private. Der indarbejdes i reglerne 
loft over antallet af tilladte aflysninger. Prisen på udlejning af 
Frederikssundhallens hal A og hal B differentieres i forhold til det 
foreslåede så hal B er billigere end hal A. 
Reglerne godkendes med disse rettelser. Reglerne evalueres om et 
år.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende. 

Bilag: Regler for leje af idrætshaller og stadionanlæg i Frederikssund 
kommune
 

 
 
 
 
 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(9088,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(9088,1030).pdf
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Sag nr.  50   Atletikstadion ved Åbjergskolen - Renovering 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Kultur- og fritidsudvalget besluttede i sit møde den 6. oktober 2009 at 
indstille til økonomiudvalg og byråd, at der bevilgedes kr. 253.890 til 
renovering af løberundbanen på stadion ved Åbjergskolen, finansieret 
med kr. 100.000 fra teknisk område og 153.890 fra pulje til 
idrætsfaciliteter, samt at der indhentedes tilbud på renovering af 
højde- og længdespringsbaner. 
  
Da beslutningen om frigivelse af beløb til stadionrenoveringen ville 
påvirke bevillingen til idrætsfaciliteter i 2010, skal det nyvalgte Kultur- 
Fritid- og Idrætsudvalg formelt genbehandle sagen. 
  
Til grund for behandlingen foreligger følgende ekstrakt af sagen samt  
tilbud på renovering af højde- længde og stangspringsbaner samt for 
spydkasttilløb, som er medtaget for at komplettere renoveringen. 
  
Frederikssund kommunes eneste atletikanlæg, som rummer en 400 m 
løberundbane, er beliggende ved Åbjergskolen i Frederikssund. 
  
Løberundbanen er totalt nedslidt, både for så vidt angår det øverste 
slidlag og den indre og ydre kant, sargen, som indrammer løbebanen 
og holder slidlaget på plads.  
  
En funktionel løsning for banerenovering består i etablering af ny sarg, 
indvendig og udvendig, afretning af løbeanlægget og efterfølgende 
påførsel af et nyt slidlag af granitstenmel.  
  
Tilløbsbanerne for længde- og højdespring, som er udført i 
gummiasfalt, er hullede og flere steder i en grad, at det er uforsvarligt 
at benytte tilløbsbanerne. 
  
For så vidt angår højdespringsanlægget, vil det være nødvendigt at 
indkøbe nedspringsmåtte, afdækningskasse til nedspringsmåtte, 
højdespringsstøtter og overligger.  
  
Især i de allerseneste år har der trods atletikanlæggets stadigt ringere 
stand været en stigende anvendelse af anlægget.  
  
Det er ORI Atletik og Motion, som er den foreningsmæssige drivkraft, 
og på ugentlige træningsaftener kan der mønstres over 50 børn og 
voksne i alle aldre, men også løbeklubber og motionister samt 
Åbjergskolen vil kunne drage nytte af et totalrenoveret atletikanlæg. 
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Udgiften til renovering af atletikanlæg fordeler sig således: 
  
Løberundbane: Nyetablering af indvendig og udvendig sarg, 
genopretning samt påførsel af granitstenmel, 253.890 kr. 
  
Højdespringsbane + materiel : 161.500 kr. + 40.900
  
Længde- og stangspringsanlæg: 104.300 kr.
  
Spydkastanlæg: 40.800 kr.
  
Maskinel til nivellering og tromling af løbeanlæg (tromle/kost m.v.) 
15.000 kr.
  
Ialt 615.978 kr.
  

Bevilling: Der er afsat et rådighedsbeløb på 100.00 kr. i Budget 2010 til 
renovering af atletikanlægget på Åbjergskolens Stadion. 
Rådighedsbeløbet er uforbrugte midler overført fra budget 2009 til 
renovering af løbeanlægget.  
Herudover er der afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 
2.990.000 kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar er meddelt anlægsbevilling til renoveringsprojekt 
i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000. Herudover resterer der et 
rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr.  
  
På udvalgsmødet fremlægges anlægsønsker på idrætsområdet, der 
samlet udgør 1.756.567 kr.  
Såfremt alle ønsker tilgodeses, vil der mangle rådighedsbeløb for 
84.567 kr. i 2010.  
I det tilfælde foreslås det at overføre det manglende beløb fra det 
resterende rådighedsbeløb af idrætsfacilitetspuljen i 2009 til 2010.  
Den øvrige del af det resterende rådighedsbeløb fra 2009 af puljen vil 
blive søgt overført i forbindelse med den samlede overførselssag.    
  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
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Indstilling: Direktøren vor Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 

og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. der meddeles anlægsbevilling på 615.978 kr. til renovering af 
atletikstadion ved Åbjergskolen, Frederikssund, finansieret af 
anlægsprojekt nr. 318007 Atletikstadion Åbjergskolen med 
100.000 kr. samt af puljen til idrætsfaciliteter med 515.978 kr. 
(anlægsprojekt nr. 318006, Investeringer i forlængelse af 
idrætsanalyse). 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  

Bilag: Idrætsfacilitetspuljen pr. 23. marts  2010
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(9089,1030).pdf
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Sag nr.  51   Amerikansk fodbold - Banerenovering 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Amerikansk fodbold er en idrætsgren, som gennem årtier er dyrket i 
Frederikssund kommune med base på stadion ved Åbjergskolen i 
Frederikssund.  
  
Aktuelt er medlemstallet 92 under 25 år og 35 over 25 år. 
  
Frederikssund Oaks, der er foreningen, som organiserer aktiviteten, 
har sat Frederikssund på Danmarkskortet og aspirerer til en position i 
nationalligaen sideløbende med et solidt ungdomsarbejde, som sikrer 
en fortsat "fødekæde" til amerikansk fodbold. 
  
Amerikansk fodbold er en udpræget kontakt-idrætsgren, og er som 
sådan  også med til at sikre idrætstilbud i Frederikssund kommune til 
børn og unge, som finder netop de særligt fysiske udfordringer 
attraktive. 
  
I de seneste år er trænings- og kamparealet blevet stadigt mere 
utilfredsstillende at spille på med advarsler fra det amerikanske 
fodboldforbund til følge om udelukkelse fra fortsat ligadeltagelse, hvis 
ikke banearealet bringes i en tilfredsstillende stand.  
  
Frederikssund kommune gennemførte ultimo 2009 ved ekstern, 
uvildig græsspecialist en gennemgribende analyse af banen.  
  
Analysen v/firma Asbjørn Nyholt sammenfattede banens 
tilstand således: 
"...banen er så ujævn, at der er stor risiko for at brugerne pådrager sig 
ankel- og benskader, med ujævnheder på over 15 cm inden for få 
meter..." 
  
En nødvendig, langsigtet løsning består i, at banen til amerikansk 
fodbold renoveres ved at løsne det eksisterende vækstlag og opbygge 
et vækstlag med tilførsel af 10 cm ny vækstjord. 
  
Det amerikanske fodboldforbund har givet dispensation til - 
undtagelsesvist - at afvikle kampe i 2010 på  Åbjergskolens 
opvisningsbane, til trods for, at denne bane ikke overholder målene. 
Opvisningsbanen anvendes normalt til atletik og fodboldformål.  
  
En permanent indretning af opvisningsbanen til amerikansk fodbold er 
således ikke mulig medmindre atletikstadion elimineres. 
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Den nødvendige, langsigtede løsning vil aktuelt kan gennemføres for 
436.000 kr. 
  
 

Bevilling: Der er der afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 
2.990.000 kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar er meddelt anlægsbevilling til renoveringsprojekt 
i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000.  
Herudover resterer der et rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr.  
  
På udvalgsmødet fremlægges anlægsønsker på idrætsområdet, der 
samlet udgør 1.756.567 kr.  
Såfremt alle ønsker tilgodeses, vil der mangle rådighedsbeløb for 
84.567 kr. i 2010.  
I det tilfælde foreslås det at overføre det manglende beløb fra det 
resterende rådighedsbeløb af idrætsfacilitetspuljen i 2009 til 2010.  
Den øvrige del af det resterende rådighedsbeløb fra 2009 af puljen vil 
blive søgt overført i forbindelse med den samlede overførselssag.    
  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at udvalget over for Økonomiudvalget og 
Byrådet anbefaler, at: 

1. der meddeles anlægsbevilling for kr. 436.000 til renovering af 
banen til amerikansk fodbold i 2010, finansieret af det 
resterende rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 
Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse på 1.572.000 kr. i 
2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  52   Renoveringsplan for græs-idrætsbaner 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Der gennemførtes i kommunesammenlægningens første år en 
gennemgribende analyse af idrætsfacilitetsområdet i Frederikssund 
kommune.  
  
En hovedkonklusion i analysen var, at facilitetsområdet  - samlet set - 
lå på et acceptabelt niveau set i forhold til sammenlignelige kommuner 
som eksempelvis Egedal og Halsnæs. 
  
Samtidigt konkluderedes det, at der på en række områder er behov for 
forbedringer for at tilgodese borgernes behov for tidssvarende 
idrætsfaciliteter. 
  
Et område, hvor udvikling har været fraværende, er idrætsarealer, der 
primært anvendes til fodbold.  
  
Stadigt hyppigere henvendelser fra foreninger og borgere, som 
uopfordret fremsender fotos fra de nødlidende fodboldanlæg, 
illustrerer markant nødvendigheden af en konsekvent indsats på 
græsplejeområdet. 
  
Essentielle elementer som græsklipning og opstregning har dog i alle 
henseender været udført til slutbrugernes fulde tilfredshed. 
  
Hovedproblemet er den helt manglende eller kvalitativt stærkt 
varierede pleje, der finder sted af græsområderne, hvor al økonomi, 
som har været allokeret til dette felt, alene har kunnet honorere 
behovene for græsklipning og opstregning, som i forbindelse med 
kommunesammenlægningen har udgjort en af de største 
harmoniseringsmæssige udfordringer på idrætsområdet. 
  
Denne harmonisering er lykkedes fuldt ud, mens den 
langsigtede græspleje og banerenoveringer ikke har kunnet 
gennemføres inden for den afsatte økonomiske ramme.  
  
Et af midlerne til at sikre en positiv udvikling for banestandarden, er 
den gennemførte ændring af organiseringen af 
idrætsfacilitetsområdet, med det primære formål at sikre en rationel 
drift. 
  
Et andet, uomgængeligt middel til højnelse af banestandarden til et 
funktionelt niveau, er planlægning og gennemførelse af en både akut 
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og langsigtet pleje- og renoveringsplan for fodboldanlæggene i 
Frederikssund kommune samt en generel højnelse af de 
gartnerfaglige kompetencer hos såvel "betaler" som "udfører". 
  
Akut er der således behov for allokering af midler til renovering af de 
mest nødlidende baner, mens den langsigtede løsning består i 
udarbejdelse og implementering af en plan, som sikrer en løbende 
renovering af den bestående banekapacitet i hele kommunen, samt 
kompetenceudvikling. 
  
For udarbejdelse af en kvalificeret vedligeholdelsesplan er ekstern, 
uvildig ekspertise nødvendig. 
  
En gennemgribende renovering af en helt nedslidt fodboldbane kan 
gennemføres for  50.000 kr. -  200.000 kr., afhængig af årsag til 
nedslidningen. 
  
Til gennemførelse af det akutte og langsigtede arbejde er der 
skønsmæssigt behov for at afsætte samlet 750.000 kr. fordelt med 
250.000 kr om året i perioden 2010-2012. Beløbene foreslås 
finansieret af idrætsfacilitetspuljen.  
  
Efter 2012 bør der tages stilling til den fortsatte drift af banerne. 
 

Bevilling: Der er afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 2.990.000 
kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar 2010 er meddelt anlægsbevilling til 
renoveringsprojekt i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000.  
Herudover resterer der et rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr. 
  
Det foreslås, at der meddeles anlægsbevilling på 750.000 kr. til 
renovering af fodboldbaner i perioden 2010-2012, finansieret af 
rådighedsbeløb på idrætsfacilitetspuljen med 250.000 kr. i 2010, 
250.000 kr. i 2011 og 250.000 kr. i 2012 (anlægsprojekt nr. 318006, 
Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse).   
På udvalgsmødet fremlægges anlægsønsker på idrætsområdet for 
2010, der samlet udgør 1.756.567 kr.  
Såfremt alle ønsker tilgodeses, vil der mangle rådighedsbeløb for 
84.567 kr. i 2010.  
I det tilfælde foreslås det at overføre det manglende beløb fra det 
resterende rådighedsbeløb af idrætsfacilitetspuljen i 2009 til 2010.  
Den øvrige del af det resterende rådighedsbeløb fra 2009 af puljen vil 
blive søgt overført i forbindelse med den samlede overførselssag.    
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd: 

1. at der meddeles anlægsbevilling på 750.000 kr. til renovering 
af fodboldbaner i perioden 2010-2012, finansieret af 
rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i 
forlængelse af Idrætsanalyse med 250.000 kr. i 2010, 250.000 
kr. i 2011 og 250.000 kr. i 2012.   

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  53   Slangerup Speedway - Airfence 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Slangerup Speedway er af Speedwayunionen fra og med 2010 blevet 
pålagt en sikkerhedsanordning, som er obligatorisk for alle klubber, 
der ønsker at deltage på højeste nationale niveau.  
  
Slangerup Speedway vandt i 2008 det danske mesterskab i 
holdspeedway og deltager fortsat i nationalligaen, hvorfor indkøb og 
opsætning af et såkaldt air-fence-sikkerhedshegn har været 
uomgængelig for klubben, såfremt dette niveau skal fastholdes. 
  
En air-fence koster 230.000 kr., hvoraf de 22.678 kr. har kunnet løftes 
via folkeoplysningsudvalgets materialepulje, hvorfor 
tilskudsansøgningen udgør 207.322 kr. 
 

Bevilling: Der er afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 2.990.000 
kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar 2010 er meddelt anlægsbevilling til 
renoveringsprojekt i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000.  
Herudover resterer der et rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr. 
  
Det foreslås, at der meddeles anlægsbeviling på 207.322 kr. til indkøb 
og opsætning af et såkaldt air-fence-sikkerhedshegn, finansieret af 
rådighedsbeløb på idrætsfacilitetspuljen med 207.322 kr. i 2010 
(anlægsprojekt nr. 318006, Investeringer i forlængelse af 
idrætsanalyse).   
  
På udvalgsmødet fremlægges anlægsønsker på idrætsområdet for 
2010, der samlet udgør 1.756.567 kr.  
Såfremt alle ønsker tilgodeses, vil der mangle rådighedsbeløb for 
84.567 kr. i 2010.  
I det tilfælde foreslås det at overføre det manglende beløb fra det 
resterende rådighedsbeløb af idrætsfacilitetspuljen i 2009 til 2010.  
Den øvrige del af det resterende rådighedsbeløb fra 2009 af puljen vil 
blive søgt overført i forbindelse med den samlede overførselssag.    
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. der meddeles anlægsbevilling på 207.322 kr. til air-fence-
sikkerhedshegn til Slangerup Speedway i 2010, finansieret 
af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i 
forlængelse af idrætsanalyse med 207.322 kr. i 2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  54   Anlægsønsker på idrætsområdet - "mindre"  anlægsønsker 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: De 4 sammenlægningskommuner har tidligere økonomisk understøttet 
det frivillige foreningsliv på forskellig vis.  
  
På facilitetsområdet er der ikke specifikke krav, som kommunen er 
forpligtet til at honorere, og de 4 tidligere kommuner har løftet 
opgaverne med forskellig vægtning og prioritering.  
  
I dag eksisterer der kun én samlet pulje, hvorfra det frivillige 
foreningsliv kan ansøge om kommunalt tilskud til renovering eller 
videreudvikling af faciliteter m.v., som anvendes til idrætsformål: Pulje 
til investeringer i forlængelse af idrætsanalyse, hvorfra der  siden 
etableringen af puljen i 2009 er ydet tilskud til en række såvel private 
som offentligt ejede idrætsanlæg. 
  
Aktuelt foreligger følgende 5 ansøgninger i kategorien "mindre 
anlægsønsker": 

1. Slangerup Petanque Club ansøger om 83.875 kr. til 
renovering/forbedring af lysanlæg på klubbens baner, som er 
beliggende nær svømmehallen i Slangerup. Klubben  forestår 
selv udgravningsarbejde m.v. 

2. Jægerspris Idræts Klub - Fodbold ansøger om 60.000 kr til 
renovering af de totalt nedslidte bander til indendørs fodbold, 
som anvendes i forbindelse med klubbens indendørs træning 
og kampe. Banderne anvendes tillige som bordplader i 
forbindelse med arrangementer. Et sæt bandeplader vil kunne 
erhverves for 55.000 kr., mens indkøb af nødvendigt 
samlemateriel udgør 5.000 kr. Fodboldklubben forestår selv 
arbejde med påsætning af samlemateriel m.v.  

3. Jægerspris Underducks FC (floorball) ansøger om 49.000 kr. til 
indkøb af bander, som anvendes i forbindelse med klubbens 
træning og kampe. De hidtil anvendte bander er ca. 15 år 
gamle, nedslidte, skævvredne med knækkede samlinger m.v. 
Der indgår ikke eget arbejde ansøgningen, idet banderne kun 
kan købes færdigfremstillede. 

4. Femhøj Idrætsforening ansøger om 34.600 kr. til renovering af 
begge omklædningsrum i foreningens klubhus ved Gerlev. 
Begge omklædningsrum er nedslidte og vandskadede, men vil 
med den ansøgte bevilling kunne sættes i en stand, som kan 
honorere kravene til et funktionelt omklædningsmiljø. Klubbens 
medlemmer udfører selv væsentlige dele af arbejdet. 
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5. Dalby Idrætsforening af 1901 ansøger om 19.800 kr. til en 
håndboldrenser til Solbakkehallen. Solbakkehallen er en af de  
få haller i Frederikssund kommune, hvor der spilles håndbold 
på højere niveau og dermed udsættes for harpiks. Harpiks, 
som anvendes i håndbold på ethvert seriøst spilleniveau, øger 
rengøringsbehovet og forkorter boldenes levetid. En Pixoff 
håndboldrenser vil kunne rense en håndbold på 5 minutter og 
er installeret i over 300 haller. 

I vurderingen af ansøgningerne kan parametre som "bygninger contra 
inventar og rekvisitter"  og præcedens for fremtidige 
ansøgninger indgå. 
 

Bevilling: Der søges om meddelelse af anlægsbevilling for samlet 247.275 kr. 
finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 
Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse ("idrætsfacilitetspuljen").  
  
Der er der afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 
2.990.000 kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar er meddelt anlægsbevilling til renoveringsprojekt 
i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000.  
Herudover resterer der et rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr.  
  
På udvalgsmødet fremlægges anlægsønsker på idrætsområdet, der 
samlet udgør 1.756.567 kr.  
Såfremt alle ønsker tilgodeses, vil der mangle rådighedsbeløb for 
84.567 kr. i 2010.  
I det tilfælde foreslås det at overføre det manglende beløb fra det 
resterende rådighedsbeløb af idrætsfacilitetspuljen i 2009 til 2010.  
Den øvrige del af det resterende rådighedsbeløb fra 2009 af puljen vil 
blive søgt overført i forbindelse med den samlede overførselssag.    
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid- 

og Idrætsudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. der meddeles anlægsbevilling for 83.875 kr. til Slangerup 
Petanque Club til renovering/forbedring af lysanlæg på 
klubbens baner i 2010, finansieret af rådighedsbeløb 
på anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i forlængelse af 
idrætsanalyse 

2. der meddeles anlægsbevilling for 60.000 kr. til Jægerspris 
Idræts Klub - Fodbold til renovering af bander til indendørs 
fodbold i 2010, finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt 
nr. 318006 Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse. 

3. der meddeles anlægsbevilling for 49.000 kr. til Jægerspris 
Underducks FC (floorball) til indkøb af bander i 2010, 
finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 
Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse. 

4. der meddeles anlægsbevilling for 34.600 kr. til Femhøj 
Idrætsforening til renovering af begge omklædningsrum i 
foreningens klubhus ved Gerlev i 2010, finansieret af 
rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i 
forlængelse af idrætsanalyse. 

5. der meddeles anlægsbevilling for 19.800 kr. til Dalby 
Idrætsforening af 1901 til en håndboldrenser til Solbakkehallen 
i 2010, finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 
318006 Investeringer i forlængelse af idrætsanalyse. 

6. der overføres evt. manglende rådighedsbeløb på 
Idrætsfacilitetspuljen (anlægsprojekt nr. 318006 Investeringer i 
forlængelse af idrætsanalyse) i 2010 fra det resterende 
rådighedsbeløb på Idrætsfacilitetspuljen i 2009. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Punkt 2 til 6 anbefales.  
Punkt 1 ønskes nærmere belyst og genoptages.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  55   Juniorsejlcenter 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Sejlklub og Marbæk Sejl- og Motorbådsklub  (FS og 
MSM) har indgået aftale om etablering og drift af et 
Juniorsejlsportscenter med base i  klubbernes nuværende faciliteter 
på Kalvøen  i Frederikssund. Centrets hovedformål er at styrke 
interessen for sejlsport blandt børn og unge i Frederikssund og 
omegn. 
  
FS og MSM har udarbejdet  en handlingsplan for udbygning og 
udvikling af Juniorsejlsportscentret og har tidligere været i kontakt 
med såvel repræsentanter for det administrative som det politiske 
niveau med henblik på en dialog om "muligheder og begrænsninger" 
for fremme af projektet. 
  
Juniorsejlsportscentret har allerede vist sit værd i såvel kommunale, 
som regionale og nationale sammenhænge og kan således referere til 
deltagelse i en række sejlsportsbegivenheder for børn og unge, 
ligesom Juniorsejlsportscentret har været markant repræsenteret ved 
den seneste idrætsprisuddeling i Frederikssund kommune. 
  
Handlingsplanen, suppleret med forslag til indretning af fremtidige 
faciliteter, rummer et prisoverslag, som andrager en samlet 
omkostning på godt 4 mio. kr, hvoraf der forventes medfinansiering fra 
kommunen med halvdelen af beløbet. 
  
Med baggrund i projektets bl.a. visionære og tværgående karakter og 
dets betydelige økonomiske konsekvenser, er det hensigtsmæssigt, at 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget på nuværende tidspunkt forholder sig 
til Juniorsejlsportscentrets ide og dets eventuelle  fremme i 
tilskudsmæssig henseende. 
  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Der er afsat en pulje til tiltag på idrætsfacilitetsområdet på 2.990.000 
kr. i 2010, 3.090.000 kr. i 2011 og 3.090.000 kr. i 2012.  
Af puljen i 2010 er der et resterende rådighedsbeløb på kr. 1.572.000 
da der pr. 24. februar er meddelt anlægsbevilling til renoveringsprojekt 
i Skibby Idræts Klub for kr. 1.418.000.  
Herudover resterer der et rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr. / 
Budget- og Analyseafdelingen   
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Kultur-, Fritid 
og Idrætsudvalget:  
1. drøfter Juniorsejlsportscentret. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Der arrangeres besøg på Kalvøen den 4. maj 2010. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  

Bilag: Henvendelse fra Juniorsejlcentret ang. behov for støtte
Frederiksund Juniorsejlcenter handlingsplan 2006-08 ver 2 feb 07.pdf
Frederikssund Sejlklub - Forslag til Juniorklubhus.pdf
Frederikssund Sejlklub - FMJSC byggeoverslag v1.1.pdf
Frederikssund Sejlklub - Jolleplads i fremtiden.pdf
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(9090,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(9091,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(9092,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(9093,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(9094,1030).pdf
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Sag nr.  56   Billy Cross koncert - ansøgning om underskudsgaranti 
 
Journal nr.:  010561-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra kulturpuljen. 

 

Sagsfremstilling: Flemming Rydell søger i samarbejde med Slangerup Speedway Klub 
om en underskudsgaranti på 10.000 kr. til et arrangement med Billy 
Cross Band den 10. september 2010 på Elværket. 
  
Der er opstillet et budget med udgifter på i alt 30.500kr. og indtægter 
på 31.600 kr.  
Størstedelen af udgifterne er honorar til Billy Cross Band med 25.000 
kr., det resterende beløb går til annoncering, kodaafgift, billetter samt 
forplejning. Udgiften til forplejning til Band og hjælpere udgør 1.500 kr. 
  
Der er ikke søgt støtte andre steder fra.  
Der forventes solgt minimum 120 billetter á 180 kr. stykket. 
  
I henhold til de gældende regler for tilskud fra Kulturpuljen kan der 
ikke ydes tilskud til forplejning. 
  
Der er pr. 1. april 2010 forbrugt/disponeret 276.248 kr af Kulturpuljen, 
der resterer således 250.682 
  

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur, 
fritids og idrætsudvalget at:  

1. Drøfte ansøgningen. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Der gives en underskudsgaranti på 5.000 kr. Det er en forudsætning 
for garantien at et eventuelt overskud går til Speedwayklubben.   
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  57   "Fabrikken" ansøgning om tilskud/underskudsgaranti 
 
Journal nr.:  012258-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen 

 

Sagsfremstilling: Kulturforeningen Fabrikken søger om et tilskud/underskudsgaranti på 
10.000 kr til en koncert med Michael Learns To Rock den 7. maj 2010. 
Koncerten er den første i en række af koncerter landet over. Hver 
enkelt koncert finansieres af det enkelte spillested. 
  
Foreningen har opstillet et budget, der balancerer med udgifter på 
86.600 kr. og indtægter på 87.250 kr.  
Under indtægter er indregnet et tilskud på 10.000 kr. fra 
Frederikssund Kommune. 
Der er ikke søgt om tilskud andre steder. 
  
Der er pr. 1. april 2010 forbrugt/disponeret 276.248 kr. af Kulturpuljen, 
der resterer således 250.682 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur, 
Fritid- og Idrætsudvalget at:  

1. drøfte ansøgningen. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Der bevilges et tilskud på 10.000 kr.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  

 
 
 
 
 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 31 af 38 

 
Sag nr.  58   Skibby Kino - ansøgning om tilskud til Open Air film arrangement 
 
Journal nr.:  011307-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen  

 

Sagsfremstilling: Skibby Kino søger om et tilskud på 9.500 kr. til et Open Air 
arrangement i Skibby. 
  
Biografen planlægger at vise en musikfilm under åben himmel en 
aften i august 2010.  
Stedet kunne være Bymidten, et af de grønne områder , skoleskoven 
eller et andet egnet sted med plads til mange mennesker. 
  
Arrangementet vil være åbent for alle med gratis adgang. 
  
Der er opstillet et budget med udgifter på i alt 15.000 kr. Udgifterne 
dækker leje af rejsebio, lærred og film samt PR og annoncering. 
En del af udgifterne søges dækket ved tilskud fra lokale sponsorer og 
Bymidten. 
  
Der er pr. 1. april forbrugt/disponeret 276.248 kr. af Kulturpuljen, der 
resterer således 250.248 kr. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at:  

1. imødekomme ansøgningen 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  59   Fjordkunst.dk - ansøgning om tilskud til Åbent atelier 
 
Journal nr.:  011755-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen 

 

Sagsfremstilling: Fjordkunst.dk søger om et tilskud på 8.568 kr. til produktion af 6000 
kunstfoldere og 350 plakater.  
  
Materialet skal bruges i forbindelse med Åbent Atelier i dagene 8. og 
9. maj 2010, hvor 50 kunstnere holder deres atelier åbne for publikum. 
Det samlede budget for arrangementet udgør 20.000 kr. 
Der er ikke søgt tilskud andre steder. 
  
Foreningens seneste årsregnskab viser en egenkapital på 17.584 kr. 
  
Der er pr. 1. april forbrugt/disponeret 276.248 kr. af Kulturpuljen, der 
resterer således 250.682 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 
  

1. imødekomme ansøgningen. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt.  
 
Udvalget ønsker at det fremgår af folderen, at den er støttet af 
Frederikssund Kommune.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  60   Støtteforeningen for Snake City Jazzfestival - ansøgning om tilskud 
 
Journal nr.:  010368-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen  

 

Sagsfremstilling: Støtteforeningen til Snake City Jazzfestival søger om et tilskud på 
15.000 kr til et arrangement med "Sigurds Bjørnetrio" lørdag den 28. 
august 2010 i Festivalteltet i Slangerup. 
Sigurds Bjørnetrio er kendt fra Børneudsendelser i TV og fra talrige 
koncerter landet over. 
  
Støtteforeningen har ønsket at arrangere en koncert målrettet børn, 
således at de kan stifte bekendtskab med jazzmusikken på en 
medrivende måde.  
Børnene vil blive inddraget og aktiveret i showet. 
  
Støtteforeningen "Foreningen Snake City Jazz Festival" er ganske ny, 
og er dannet med det formål at støtte Jazz Festivalen, der har været 
ramt af underskud de sidste år.  
Foreningen ønsker med initiativet at styrke kulturlivet i de små 
bysamfund i frederikssund Kommune. 
  
Der er pr. 1. marts 2010 forbrugt/disponeret 129.490 kr af 
Kulturpuljen. Der resterer således 397.440 kr. 
  

Fortsat sagsbehandling: 
Støtteforeningen for Snake City Jazzfestival har fremsendt detaljeret 
budget for arrangementet med "Sigurds Bjørnetrio". 
  
Honoraret til kunstnerne udgør 30.000 kr., dertil kommer koncertens 
andel af grundudgifterne ved den samlede festival ialt 12.955 kr. 
  
Der er budgetteret med indtægter ved billetsalg på 26.182 kr. samt et 
tilskud fra Frederikssund Kommune på 15.000 kr. 
  
Der er pr. 1. april forbrugt/disponeret 276.248 kr. af Kulturpuljen, der 
resterer således 250.682 kr. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets ramme. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget at: 

1. Imødekomme ansøgningen om et tilskud på 15.000 kr til 
arrangementet med Sigurds Bjørnetrio. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
marts 2010 
Udvalget ønsker et budget til belysning af sagen. Herefter genoptages 
sagen. 
 

Beslutninger: Udvalget ønsker ikke at give tilskud til arrangementet, da udvalget 
allerede har støttet Snake City Jazzfestival med tilskud.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  61   Danseballaden 2010 
 
Journal nr.:  012802-2010 
 
Lovgrundlag: Ingen 

 

Sagsfremstilling: Kultur og fritidssekretariatet har modtaget en opfordring til at tilmelde 
kommunen til Danseballaden 2010. 
  
Danseballaden er et sommerferieprojekt, hvor op til 25 børn i alderen 
9-15 år i en uge danser under ledelse af en professionel danser og er 
med til at skabe en danseforestilling. 
  
Formålet er bl.a. at give børn: 

• en kvalitetsoplevelse med kreativitet, dans og socialt samvær i 
sommerferien  

• mulighed for at skabe dans, optræde og se andre danse 

Danseballaden holdes i uge 26 og slutter med en fælles dansedag i 
Ballerup, hvor børn fra andre kommuner optræder for hinanden, 
forældre m. fl. 
  
Udgiften til arrangementet udgør ca 13.000 kr., og dækker 
undervisere og transport til fællesdagen.  
Beløbet vil kunne finansieres via Kulturpuljen. 
  
Bycirkelkommuenrne Egedal og Ballerup deltager ligeledes i 
Danseballaden.  
Det langsigtede mål er at Bycirklen får etableret et fælles dansehold, 
som skal deltage i en international dansekonference på Taiwan 
sammen med Wuxi i 2012.  
Denne del vil være understøttet af Dansens Hus. 
  
Huset er center for moderne dans og er en selvejende institution 
under Kulturministeriet. Det blev grundlagt i 1985. 
Danseballaden startede i 2002 og holdes i mere end 35 kommuner 
landet over. 
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at:  

1. Frederikssund Kommune tilmeldes Danseballaden 2010 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: For stemte 4: Grethe Olsen (F), Anne Lise Kuhre (A), Jesper 
Wittenburg (A) og Kenneth Jensen (A).  
Imod stemte 2: Jens Ross Andersen (V) og Lis Olsen (V).  
 
Det forudsættes, at eventuel brugerbetaling koordineres kommunerne 
imellem.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  
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Sag nr.  62   Meddelelser 
 
Journal nr.:  000261-2010 
 
Lovgrundlag: Ingen 

 

Sagsfremstilling: Nyt fra Kulturelle Samråd i Danmark marts 2010. 
Status på Kulturaftaler:  Der afholdes administrativ konference den 8. 
april 2010 
 
Folkeoplysningsudvalget har konstitueret sig med Kristian Moberg (V) 
som formand og Tommy Fritzen (handicaporganisationerne) som 
næstformand. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. meddelelserne tages til efterretning. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Intet.  
 
Hanne Kyvsgaard (C) var fraværende.  

Bilag: Nyt fra Kulturelle Samråd i Danmark marts 2010
 

 
 
 
 
 

http://www.frederikssund.dk/media(9095,1030).pdf


 

 

Møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget Tirsdag den 06. april 2010. Mødet sluttede kl. 
17.50 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Lis Olsen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Grethe Olsen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Anne-Lise Kuhre 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Jesper Wittenburg 

 
 
 
 
_____________________________________ 

Hanne Kyvsgaard 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Jens Ross Andersen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Kenneth Jensen 
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